
Skolebestyrelsesmøde Nordenskov-Næsbjerg Skole 
 

Dato Onsdag den 07. juni 2023 16:45-20.45 

Sted Nordenskov Skole – Personalestuen  

Mødeleder Margrethe  

Referent Christian 

Deltagere Martin S., Lisbeth M., Heidi, Margrethe, Martin P., Lisbet L., Charlotte, Pernille, Troels, 
Anja, Gitte, Christian og Árni 

Afbud  

 

Varighed  Indhold Formål Baggrund Bilag 

 1 Godkendelse af dagsorden At få godkendt dagsordenen.   
 

Dagsorden godkendes. Seneste referat underskrives af formand (Margrethe) og skoleleder (Árni). 
 
 

 2 Nyt fra: 

• Ledelsen  

• MED 

• Andet 
 

Fast punkt og med formål at 
oplyse Skolebestyrelsen om 
igangværende processer mv.  

   

 

NO:  
Orientering om et igangværende forløb på Nordenskov Skole med henblik på at forbedre og styrke samarbejdet. 
Netop i dag har der været et godt møde, hvor folk har budt ind og deltaget positivt. 
 

Fagfordeling kører. Skemalægning sker inden længe       
Emneuge denne uge. 
Skolefest den 20. juni - kl. 17.00-20.00. 
Bemærkning fra bestyrelsen om at den ofte ligger sent på året. Dette har været fordi der tidligere er blevet spist ude. 
Et ønske fra forældre om at den senest ligger ugen før (også pga. forberedelser til Owen Luft). 
 
NÆ:  
Fagfordeling pågår -skemalægning ved at gå i gang. 



 
MED:  
Intet nyt pt. 
 
ANDET:  
Gang i mange arbejdsgrupper iværksat fra forvaltningens side. 
F.eks. er der kig på tildelingsmodel for specialdelen (visiteringer). Dette har indflydelse på almendelen, så der vil med 
stor sandsynlighed komme en ændring i den nærmeste fremtid. 
Fokus er på at sikre økonomi til mellemformer på de enkelte skoler, samtidig med at der er økonomi til specialskolen. 
En af udfordringerne er bl.a. at sikre kompetenceudvikling ved de medarbejdere der evt. skal varetage 
mellemformerne.  
 
Pilotskoletiden for 2voksen projektet i Varde Kommune er netop afsluttet (det var 2-årigt). Der har været afsluttende 
møder hvor vi alle har kigget ind i hvilke erfaringer vi kan tage med til de næste 3 års indsats omkring kvalificeringen af 
denne indsats. (Det har fra start været rammesat til at vare 5 år). 
 
 
 

 3 Udarbejdelse af høringssvar vedr. Børne-
Ungepolitikken  

Vi arbejder i grupper med 
Børne-ungepolitikken.  
Hvilke tre punkter er du 
faldet over forud for mødet?  
 

 Se den 
vedhæftede fil i 
mailen. 

 

Det udsendte materiale bearbejdes i grupper (2 stk.). 
- Bekymring for som fagperson kun at kunne fejle disse meget flotte, løse definitioner. 
- Savner en rød tråd - sammenhæng mellem de forskellige punkter. 
- Ønske om vision ift. læringstilgange - hvordan vi omsætter politikken til dagligdagen. 
- Evt. forklaring af ”Vard1” idet forældre der er nye til kommunen, ikke nødvendigvis kender til 

byrådsgrundlaget. 
- Ønske om at droppe en definition af et fælles børnesyn for hele kommunen (side 6). Gerne afkorte drastisk og 

omformulere til f.eks. ”I Varde Kommune gør vi vores bedste for at give de enkelte børn mulighed for at gøre 
det så godt de kan”. Punktet diskuteret i bestyrelsen uden at der opnås enighed. 

- Sidste afsnit på side 6 oplever vi ikke som givende mening. Desuden virker det snævert at tale om et 
manglende trygt hjem som baggrund for et børnesyn/en indsats. 



- Børnesyn: Svært at leve op til ”Reel mulighed for…” i praksis. 
Generel forpligtelse på at implementere politikken med samme forståelse af chancelighed og deltagelsesmuligheder 
blandt alle medarbejdere. 
Ovenstående samles, omformuleres, tages med i MED og rundsendes derefter til bestyrelsen, inden afsendelse af 
høringssvaret. (AW, CB). 
 
 
 

 4 Orientering om Økonomi jf. årshjulet  At skolebestyrelsen får 
indblik i forbruget frem til 
nu.  
  

 
 

 

 

Orientering omkring status budgetmæssigt pt. via indblik i det værktøj ledelsen bruger til daglig (KUBEN). 
 
 

 5 
 

Orientering om trivselsundersøgelser jf. 
skolebestyrelsens årshjul 
 

 At Skolebestyrelsen får 
indsigt i undersøgelsen, 
samt ledelsens vurdering 
heraf.  
 

  

 

Christian viste på det seneste møde, hvor trivselsmålingen kan findes på skolens hjemmeside. 
På mødet tager vi udgangspunkt i 3 nedslag på hver afdeling der vækker begejstring og 3 nedslag der skal arbejdes 
med.  
 
Generel snak omkring brugen (og dermed værdien) af de indsamlede svar i trivselsmålingen. 
Árni, Anja og Christian præsenterede nogle nedslag - både positive og negative. 
Undersøgelsen kan især give værdi hvis der sammenlignes tal fra foregående år op til i dag.  
Fremtidigt fokus på begge matrikler omkring ”Støtte og Inspiration”, idet punktet begge steder viser et fald 
procentmæssigt. 
 

 
 
 

6 Formandens årsberetning og evaluering af 
det seneste års opgaver og arbejde i 
skolebestyrelsen 
 

 
 

  

 



Margrethe læser årsberetning. 
Den er gen- og godkendt af bestyrelsen og sendes efterfølgende ud til alle forældre på skolen. 
 
 

 7 Evt.  Fast punkt   

 
- Opfølgning på buskørslen fra Rousthøje mv. 
- Opdatering fra Fokus Næsbjerg vedr. parkeringsforhold/indkørsel på Næsbjerg Skole 

 
Afsked med skolebestyrelsesmedlemmerne Troels Riknagel og Margrethe Als 
 
 

 
Punkter til næste møde: 
 

AUGUST 

Godkendelse og revidering af forretningsorden samt årshjul for kommende år  

revideres 

I valgår - Konstituering  

Møderække for skoleåret 

Høringssvar budget 

Kontaktforældre i klasserne 

 
 
Underskrift: 
 
_________________________________________________________________________________________________________ 
 
 
 
 
 
 
 



Medlemmer pr. 1. august 2022: 

• Margrethe (m.madsen.als@gmail.com) formand 

• Heidi (heidikolesen@hotmail.dk) næstformand 

• Lisbeth (kragekaergaard@hotmail.com) 

• Pernille (pernille202@hotmail.com) 

• Martin P. (lykkensbo@adslhome.dk) 

• Martin S. (midtgaardsvej@gmail.com)  

• Troels (troels.riknagel@gmail.com) 
 
Suppleant: 

• Rasmus (rasmus.somod@gmail.com) 
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